P.O. Box: 1470 Amman 11118 Jordan

Tel: +962 6 5200520 Fax: +962 6 5200080

Marketing Tel: +962 6 5200522

Fax: +962 6 5200082

Plants: Fax: +962 6 5200290

Potash Terminal Fax: +962 6 5200299









ص.ب: ١٤٧٠ عمان ١١١١٨ الأردن هاتف : ۲۰۰۰۵۲۰ ۲ ۲۲۹+

فاکس: ۲۰۰۰۸۰ ۲ ۹۹۲+ التسويق: هاتف: ٥٢٠٠٥٢٢ ٦ ٩٦٢+

فاکس: ۹۹۲۲ ۲ ۵۲۰۰۸۲+

المصنع: فاكس: ٩٦٢ ٦ ٥٢٠٠٢٩٠ ميناء البوتاس : فاكس : ٥٢٠٠٢٩٩ ٦ ٩٦٢ ٦

Ref	†
_	

Date:.....

H.E. Dr. Bassam Al-Saket Chairman Jordan Securities Commission P.O.Box (8802) Amman 11121 The Hashemite Kingdom of Jordan معالى الدكتور بسام الساكت الأكرم رئيس هيئة الأوراق المالية ص.ب. (8802) عمان 11121 المملكة الأر دنية الهاشمية

Your Excellency:

تحية واحتراما وبعد،

نرفق لمعاليكم طيا نتائج الشركة المالية للربع الاول Please find enclosed the financial results of the Company for the first quarter of 2011. من العام 2011.

With respect.

Yours truly,

و تفضلوا معاليكم بقبول فائق الاحترام ،،،

Dr. Nabih Salameh Chairman of the Board of Directors

د. نبيـــه سلامــ ر نيس مجليس الادارة

Cc: -General Manager

-Deputy General Manager - Finance

-Finance Dept.

هيشية الأوراق المالية المساحا شرق الخان الاسساء السلابساء الساء Toll old Th

Arab Potash Company Releases Results as at March 31, 2011

Arab Potash Company ("APC" or "the Company") reported Consolidated Net Income of JD 54.3 million at the end of Q1 2011 as compared to JD 23.7million in the year 2010.

Potash production during Q1 2011 was 561.4 thousand tons which was 78.8% higher than 314.0 thousand tons produced in 2010.

Potash sales volumes were 507.8 thousand tons in Q1 2011 compared to 365.6 thousand tons for the year 2010, an increase of 38.9%, reflecting the rebound in Potash market conditions.

Potash sales prices averaged USD 381.0 per ton for the Q1 year 2011 compared to USD 368.9 for the year 2010, an increase of 3.3%.

Potash sales revenues reached JD 132.8 million for the Q1 year 2011 compared to JD 98.8 million for 2010, an increase of 34.4%. On a consolidated basis, net sales revenues were JD 147.4 million, an increase of 38.1% over 2010 revenues of JD 106.7 million.

The Company sold 36.5 thousand tons of potassium nitrate ("NOP") and dicalcium phosphate ("DCP") during the period which resulted in sales revenues of JD 20.9 million.

Consolidated Gross profit was JD 73.9 million for the Q1 year 2011 compared to JD 42.3 million for the year 2010; an increase of 74.7%.

In Q1 2011, Consolidated Profit before tax was JD 62.8 million as compared to JD 28.5 million in 2010, an increase of 120.4%.

شركة البوتاس العربية تنشر النتائج المالية كما هي بتاريخ 31 آذار 2011

صرحت شركة البوتاس العربية (أو "الشركة") أنها قد حققت ربحا صافيا موحدا مقداره 54.3 مليون دينار أردني بنهاية الربع الاول 2011 مقارنة بمبلغ 23.7 مليون دينار اردني للعام 2010.

بلغ إنتاج البوتاس للربع الاول من عام 2011 كمية 561.4 الف طن ، وبزيادة نسبتها 78.8% بالمقارنة مع كمية انتاج بلغت 314.0 الف طن للربع الاول من العام 2011.

بلغ حجم مبيعات البوتاس 507.8 الف طن في الربع الاول من عام 2011 مقارنة بكمية 365.6 الف طن لنفس الفترة من عام 2010 ؛ اي بزياده بلغت نسبتها 38.9% ، ويعكس ذلك النهوض الحاصل في سوق البوتاس.

تراوح سعر مبيعات البوتاس حول معدل 381.0 دولار امريكي للطن الواحد للربع الاول من العام 2011 مقارنة بسعر 368.9 دولار امريكي لنفس الفترة من عام 2010 ، اي بزيادة بلغت نسبتها 3.30%.

بلغت إيرادات بيع البوتاس 132.8 مليون دينار أردني للربع الاول من العام 2011 مقارنة بمبلغ 98.8 مليون دينار اردني لنفس الفترة من العام 2010 ؛ اي بزيادة نسبتها 34.4%. وعلى اساس موحد ، بلغ صافي ايرادات المبيعات 147.4 مليون دينار أردني ؛ أي بزيادة بلغت نسبتها 38.1% عن ايرادات الربع الاول من العام 2010 والبالغة 7.60 مليون دينار اردني .

قامت الشركة ببيع 36.5 ألف طن من مادة نترات البوتاسيوم (NOP) وثناني فوسفات الكالسيوم (DCP) خلال الفترة وقد أسفر ذلك عن إيرادات بيع بلغت 20.9 مليون دينار أردني.

بلغ الربح الإجمالي الموحد للربع الاول من عام 2011 مبلغ 73.9 مليون دينار أردني مقارنة بمبلغ 42.3 مليون دينار أردني عام 2010 ؛ أي بارتفاع بلغت نسبته 74.7%.

في الربع الاول من عام 2011 بلغ الربح الموحد قبل المضريبة 62.8 مليون دينار أردني ، مقارنة بمبلغ 28.5 مليون دينار اردني لنفس الفترة من عام 2010 ؛ اي بزيادة بلغت نسبتها 120.4%.

P.O. Box: 1470 Amman 11118 Jordan

Tel: +962 6 5200520 Fax: +962 6 5200080

Marketing Tel: +962 6 5200522

Fax: +962 6 5200082

Plants: Fax: +962 6 5200290

Potash Terminal Fax: +962 6 5200299

Ref:









ص.ب: ۱٤٧٠ عمان ۱۱۱۱۸ الأردن هاتف: ۹٦٢ ٦ ٥٢٠٠٥٢٠

فاکس: ۵۲۰۰۸۰ ت ۲۲۲+

قانس: ۱۳۰۰ تا ۲۲۰۰۵۲ تا ۹۹۳۲ التسویق : هاتف : ۹۹۲۲ تا ۹۹۳۲ ا

فاکس : ۹٦۲ ٦ ٥٢٠٠٨٢+

المصنع: فاكس: ٥٢٠٠٢٩٠ ٦ ٩٦٢ م ميناء البوتاس: فاكس: ٩٦٢ ٦ ٥٢٠٠٢٩ +

الرقم:

H.E. Chairman of Jordan Securities Commission P.O.Box (8802)

Amman – Jordan

معالي رئيس هيئة الاوراق المالية الاكرم ص.ب. (8802) عمان – الاردن

Subject: The 2011 First Quarterly Report

الموضوع: التقرير الربع السنوي الاول لعام 2011

Your Excellency:

In accordance with the provisions of Listing Securities Directives of Amman Stock Exchange issued in line with the Securities Law No. 76 of 2002, please find attached herewith a copy of the 2011 First Quarterly Report, compared with the year 2010, duly reviewed.

With respect,

تحية واحتراما وبعد ،

استنادا لاحكام تعليمات ادراج الاوراق المالية الصادرة عن بورصة عمان بالاستناد الى قانون الاوراق المالية رقم 76 لسنة 2002 ، نرفق لمعاليكم نسخة عن التقرير الربع السنوي الاول لعام 2011 مقارنة مع عام 2010 ، ومراجعا حسب الاصول.

وتفضلوا معاليكم بقبول فائق الاحترام والتقدير ،،،

Dr. Nabih Salameh

Chairman of the Board of Directors

الدكتور نبيه سلامه رئيس مجلس الادارة

Encl: Unaudited Interim Condensed Consolidated

Financial Statements 31 March 2011

مرفقات :القوائم المالية المرحلية الموحدة المختصرة (غير المدققة) 31 آذار 2011

Cc: General Manager

Cc: Deputies General Manager

Cc: Finance Dept.

Sir- Ce Dept.

7/47 elés/1/10 نسخة/ المدير العام نسخة/ نواب المدير العام كم نسخة/ الدائرة المالية

4/9. -15 E/ch

First Quarterly Report of the Arab Potash Company PLC for the year 2011

التقريسر الربع السنوى الاول لشركة البوتساس العربية المساهمة العامة لعام 2011

(First)

Consolidated Financial Results of the Company from 1/1/2011 till 31/3/2011

(1) <u>Production</u>

Total quantity produced was 561.4 thousand tons as of end of first quarter 2011, compared with 314.0 thousand tons for the same period last year, this represents 97.2% of planned production of 577.3 thousand tons.

(2) Sales

Total quantity sold was 507.8 thousand MT as of end of first quarter 2011 compared with 365.6 thousand tons for the same period of last year, an increase of 38.9%. This represents 104.5% of the sales plan of 486.0 thousand tons.

(3) Sales Revenues and Other Revenues

Consolidated sales revenues were JD 147.4 million as of end of first quarter 2011 compared to JD 106.7 million for the same period of last year, an increase of 38.1% as a result of increase of sales quantities. Interest and other revenues were JD 3.4 million as of end of first quarter 2011 compared to JD 2.9 million for the same period of last year, an increase of 17.2%.

(4) Total Expenses

Total consolidated expenses reached JD 102.2 million as of end of first quarter 2011 compared to JD 86.2 million for the same period of last year; an increase of 18.6%.

(أولا) النتانــج المالية الموحدة للشركة للفترة مــن 2011/1/1 الى 2011/3/31

1- الانــــــــاج

بلغت كميات البوتاس المنتجة في نهاية الربع الاول من عام 2011 (561.4) ألف طن لنفس الفترة من العام الماضي و (577.3) ألف طن حسب الخطة الإنتاجية أي ما يعادل (97.2.%) من الخطة الإنتاجية .

2- المبيعات

بلغت كمية البوتاس المباعة (507.8) ألف طن في نهاية الربع الاول من عام 2011مقارنة بـ(365.6) ألف طن لنفس الفترة من العام الماضي بارتفاع بلغت نسبته (38.9%). ويمثل ذلك نسبة (104.5%) من خطة المبيعات البالغة (486.0) ألف طن.

3- إيرادات المبيعات و الإيرادات الأخرى

بلغت الإيرادات الموحدة من المبيعات في نهاية الربع الاول من عام 2011 (147.4) مليون دينار مقارنة بـ(106.7) مليون دينار لنفس الفترة من العام الماضي بارتفاع بلغت نسبته (38.1) بسبب الارتفاع بكمية المبيعات . وبلغت الفواند والايرادات الاخرى في نهاية الربع الاول من عام 2011 مبلغ (3.4) مليون دينار مقارنة ب(2.9) مليون دينار لنفس الفترة من العام الماضي بارتفاع بلغت نسبته (17.2%).

4- الكلفة الإجمالية

بلغت الكلفة الإجمالية الموحدة في نهاية الربع الاول من عام 2011 (102.2) مليون دينار لفسرة بـــ(86.2) مليون دينار لنفس الفترة من العام الماضى بارتفاع بلغت نسبته (18.6%).

(5) Profits

Consolidated net profits before income tax reached JD 62.8 million as of end of first quarter 2011 compared to JD 28.5 million for the same period of last year. Net profits after tax reached JD 54.3 million compared to JD 23.7 million for the same period of last year, an increase of 129.1%.

بلغت الأرباح الصافية الموحدة قبل ضريبة الدخل في نهاية الربع الاول من عام 2011 (62.8) مليون دينار مقارنة بـ (28.5)مليون دينار للعام الماضي. وقد بلغت الارباح الصافية بعد الضريبة (54.3) مليون دينار مقارنة ب (23.7) مليون دينار لنفس الفترة من العام الماضي أي بارتفاع بلغت نسبته لنفس الفترة من العام الماضي أي بارتفاع بلغت نسبته (129.1%).

(Second)

The Company's Projects

1. Production Expansion Project No. 1

- This project increases the annual Potash production capacity by 450 thousand tons from 2.0 million tons per year to 2.45 million tons per year.
- This expansion included modification of the Solar Ponds, construction of a New Safi Warehouse, and extension of Aqaba Warehouse and the construction of the new cold crystallization plant (CCP). Construction work has been completed.
- Commissioning of the new plant is essentially completed and the commercial production started in September 2010. After executing some modifications in the new plant, the daily production exceeds the design capacity (around 1300-1400 ton/day) on sustainable basis and depending on the quantity/quality of the raw material from the ponds area. Currently potash is exported from Aqaba warehouses by utilizing of the new control system that was installed as part of this expansion.

(ثانیا)

مشاريع الشركة

1. مشروع التوسع في الانتاج رقم (1)

- يهدف هذا المشروع إلى زيادة إنتاج الشركة من البوتاس
 بواقع (450) ألف طن سنوياً ليصل إجمالي الإنتاج من
 2 مليون طن سنويا إلى 2.45 مليون طن سنوياً
- تم انجاز كافة مشاريع هذا التوسع (تعديل الملاحات الشمسية وانشاء مستودع تخزين البوتاس في موقع المصانع-الصافي وتوسعة مستودعات تخزين البوتاس في العقبة وبناء مصنع البلورة الباردة الجديد)
- م استكمال جميع الاعمال الخاصة بالمصنع الجديد والبدء في الانتاج التجاري في شهر ايلول 2010. وبعد ان تم اجراء بعض التعديلات في المصانع تجاوز الانتاج اليومي الى اكثر من الطاقة التصميمية بكمية (1300-1400 طن/ اليوم تقريبا) وبشكل مستمر معتمدا على توفر المادة الخام كما ونوعا من الملاحات. ويتم الآن تصدير البوتاس من مستودعات العقبة باستخدام نظام التحكم الجديد والذي تم تركيبه من ضمن هذا التوسع.

- 2. Expansion No. 2.(Bankable Feasibility Study)
 - The feasibility study was completed which aims at increasing of the production capacity by 450 thousand tons annually; thereby having a total production from 2.0 million tons/annum to 3.0 million tons/annum.
- 3. New Intake Pumping Station project at the Dead Sea
 - All four pumps were installed and put into operation. The performance test for the pumps was completed successfully in March 2011.
- Installation of New De-Dusting System at the HLP and CCP-1
 - International manufacturers have been contacted to carry out a comprehensive site survey study for the above plants, to select the suitable de dusting system to decrease the emissions to the permitted levels. It's expected to start with the site survey study in beginning of May 2011.

- مشروع التوسع في الانتاج رقم (2) (بحسب دراسة الجدوي الاقتصادية)
- تم الانتهاء من مشروع دراسة الجدوى الاقتصادية لزيادة الإنتاج بمقدار 450 ألف طن سنويا وليصبح إجمالي الإنتاج من 2.0 مليون طن سنويا إلى 3.0 ملايين طن سنويا .
 - مشروع إنشاء محطة الضخ الرئيسية على البحر الميت
- تم تركيب جميع المضخات الاربعة الخاصة بالمشروع وتشغيلها. وتم الانتهاء من فحص اداء المضخات بنجاح في شهر اذار 2011.
- مشروع تركيب انظمة شفط الغبار الجديدة في مصنع الغسيل الساخن ومصنع البلورة الباردة رقم 1
- تم مخاطبة الشركات العالمية المصنعة لأنظمة شفط الغبار لتقديم الاستشارة الفنية اللازمة بعد اجراء دراسة ميدانية شاملة للمصانع اعلاه من اجل تركيب معدات شفط غبار المناسبة للحد من انبعاث الغبار والغازات لكي تكون ضمن القيم المسموح بها. من المتوقع البدء في الدراسة الميدانية في بداية شهر ايار 2011.

(Third)

Subsidiaries and Affiliates

 Jordan Safi Salt Company (JOSSCO) Under liquidation

The Liquidation Committee, appointed by the Company's General Assembly, has not finished liquidation procedures as of end of first quarter of 2011.

(ثاث)

الشركات التابعة والحليفة

1- شركة ملح الصافى الأردنية (تحت التصفية)

لم تنتهي لجنة التصفية المعينة من قبل الهينة العامة للشركة من اعمال التصفية في نهاية الربع الاول من عام 2011.

-2

2. Numiera Mixed Salts and Mud Company

This company was established for the purpose of packaging and distributing mixed salts and Dead Sea mud for the cosmetic industry. The Company owns 100% of the share capital of JD 0.8 million. The company realized a net profit of JD 81.5 thousand as of end of first quarter 2011.

3. Jordan Magnesia Company (JORMAG)

The company was established with a share capital of JD 30.0 million for the purpose of producing magnesium oxide used in the fire bricks industry and Magnesium Hydroxide and Magnesium derivatives. The Company owns 55.3% of the share capital.

APC allocated an amount of JD 61.0 million as provision for losses as of end of first quarter 2011. The company has not been in operation since 2005.

4. <u>Arab Fertilizers & Chemicals Industries LTD</u> (KEMAPCO)

The company was established with a share capital of JD 29.0 million for the purpose of producing NOP and DCP. The Company owns 100% of the share capital. KEMAPCO realized a net profit of JD 4.6 Million as of end of first quarter 2011.

5. Jordan Bromine Company (JBC)

The company was established for the purpose of producing bromine and bromine derivatives. Its production is marketed through Albemarle Corporation/USA based on the marketing agreement with them. The Company's share capital is JD 30.0 million and JD 24.7 million as a premium, equally divided between both partners. Jordan Bromine realized a profit of JD 16.6 million as of the end of first quarter 2011.

تأسست الشركة لغرض شراء وتعبئة الكرنالايت، وإستخراج الطين من البحر الميت لصناعة مواد التجميل . تمتلك شركة البوتاس العربية (100%) من رأسمال الشركة البالغ (0.8) مليون دينار. وقد حققت الشركة في نهاية الربع الاول من عام 2011 ربحا صافيا بلغت قيمته (81.5) الف دينار.

3- شركة مغنيسيا الأردن

تأسست الشركة برأسمال مقداره (30.0) مليون دينار لانتاج أكسيد المغنيسيوم المستعمل في انتاج الطوب الحراري وهيدروكسيد المغنيسيوم ومشتقات المغنيسيوم. وتبلغ مساهمة شركة البوتاس ما نسبته (55.3%) من رأسمال الشركة.

بلغ رصيد مخصص خسائر الشركة في نهاية الربع الاول من عام 2011 مبلغا وقدره (61.0) مليون دينار. علما بان الشركة متوقفة عن العمل منذ عام 2005.

مركة صناعات الاسمدة والكيماويات العربية ذم م اكيمابكو"

تأسست الشركة برأسمال مقداره (29.0) مليون دينار لانتاج سماد نترات البوتاسيوم وثنائي فوسفات الكالسيوم. تمتلك شركة البوتاس ما نسبته (100%) من رأسمال كيمابكو. وقد حققت الشركة في نهاية الربع الاول من عام 2011 ربحا صافيا بلغت قيمته (4.6) مليون دينار.

5- شركة برومين الأردن

تأسست الشركة لانتاج البرومين ومشنقاته ويتم تسويق الانتاج من قبل شركة (Albemarle) الأمريكية إستناداً لإتفاقية التسويق الموقعة معها، ويبلغ رأسمال الشركة (30.0) مليون دينار إضافة إلى علاوة إصدار بقيمة (24.7) مليون دينار ، مناصفة بين الشريكين. وقد حققت شركة البرومين في نهاية الربع الاول من عام 2011 ربحا بلغت قيمته (16.6) مليون دينار.

A company with limited liability with a share capital of JD 100 thousand, and owned in total by APC.

شركة ذات مسؤولية محدودة برأسمال مقداره (100) الف دينار، مملوكة بالكامل لشركة البوتاس العربية.

7. Nippon-Jordan Fertilizers Company (NJFC)

7- شركة الأسمدة اليابانية الأردنية

-6

The company was established to produce NPK and phosphate ammonium fertilizer and to market the production in the Japanese Market. The Company share capital is JD 16.7 million. APC owns 20% of this company.

تأسست الشركة لإنتاج الأسمدة المركبة وسماد فوسفات الأمونيوم، وتسويق هذا الإنتاج في السوق الياباني، وتبلغ مساهمة شركة البوتاس العربية في رأسمال الشركة ما نسبته (20%) من رأسمال الشركة البالغ (16.7) مليون دينار.

8. <u>Jordan Industrial Ports Company (JIPC)</u>

8- شركة الموانىء الاردنية الصناعية

The company was established on in May 2009 for the purpose of running, operating and refurbishing the existing jetty and constructing a new deep water jetty at the Aqaba Industrial Terminal. JIPC is a joint venture between Arab Potash Company and Jordan Phosphate Mines Company as equal shareholders with authorized capital of the company being JD 1.0 million. The Board of Directors assigned a Steering Committee to temporarily run the activities of the company until the signing of the thirty year Development and Operating Agreement with Aqaba Development Corporation expected during June 2011.

تأسست الشركة خلال شهر آيار 2009 لغايات ادارة وتشغيل وتأهيل ميناء العقبة الصناعي الحالي وانشاء رصيف جديد عميق في ميناء العقبة الصناعي ، والشركة هي مشروع مشترك بين شركتي البوتاس العربية ومناجم الفوسفات الاردنية مناصفة برأس المال المصرح به والبالغ مليون دينار. وقد كلف مجلس الادارة لجنة ادارة توجيهية للقيام بأعمال الشركة لفترة مؤقتة حتى موعد توقيع اتفاقية التطوير والتشغيل مع شركة تطوير العقبة لمدة ثلاثون عاما والمتوقع توقيعها خلال شهر حزيران 2011.